

參考書目

English (32)

- [1]Archer, Michael. (2002). *Art since 1960 new edition*. London: Thames & Hudson Ltd.
- [2]Armitage, John. (2000). Beyond postmodernism --Paul Virilio's hypermodern cultural theory. *CTHEORY THEORY, TECHNOLOGY AND CULTURE*, 23(3).
<http://www.tao.ca/writing/archives/ctheory/>
- [3]Aronson, Oleg. (2003). The actor's body-Constantin Stanislavski's cinematic theatre. *Third Text, Volume(4)*, 313-321.
<http://ejournals.ebsco.com/direct.asp?ArticleID=FTWK3KD9VLPGW9JAHAV0>
- [4]Baudrillard, Jean. (1983). The ecstasy of communication (J. Johnson, Trans.). In H. Foster (Ed.), *Anti-aesthetic: Essays on postmodern culture*. Washington: Bay Press.
- [5]Baudrillard, Jean. (1994). The procession of simulacra (S. F. Glaser, Trans.). In *Simulacres et simulation* (pp. 1-14): University of Michigan Press.
- [6]Bird, Elizabeth. (1997). What a story: Understanding the audience for scandal. In L. L. a. S. Hunerman (Ed.), *Media scandals: Morality and desire in the popular culture marketplace* (pp. 99-121). London: Polity Press.
- [7]Bird, Elizabeth. (2000). Audience demands in a murderous market: Tabloidization in U.S. Television news. In C. S. a. J. Tulloch (Ed.), *Tabloid tales: Global debate over media scandal* (pp. 213-228). London: Rowman and Littlefield.
- [8]Biressi, Anita. (2001). *Crime, fear and the law in true crime stories*. Hampshire: Palgrave.
- [9]Brook, Peter. (1996). *The empty space*. New York: Touchstone.
- [10]Corner, John. (2001). Documentary realism. In Creeber (Ed.), *The television genre book* (pp. 125-126). London: British Film Institute.
- [11]Curry, Kathleen. (2001). Mediating cops: An analysis of viewer reaction to reality TV.
<http://www.albany.edu/scj/jcipc/vol8is3/curry.pdf>
- [12]Dixon, Steve. (2004). Metal performance: Humanizing robots, returning to nature, and camping about. *TDR: The Drama Review, Volume(4)*, 15 - 46.
<http://ejournals.ebsco.com/direct.asp?ArticleID=404084018B7A2D1D41E6>
- [13]Fetveit, Arild. (2002). Reality TV in digital era: Aparadox in visual culture? In J. Friedman (Ed.),

Reality squared: Television discourse on the real (pp. 119-137): Rutgers, The State University.

- [14]Foster, Hal. (2002). *The return of the real*. New York: MIT P.
- [15]Glynn, Kevin. (2000). Tabloid culture: Trash taste, popular power, and the transformation of American television. In (pp. 1-45, 225-245). Durham, NC: Duke U.P.
- [16]Hill, Annette. (2005). *Reality TV: Audience and popular factual television*. London: Routledge.
- [17]Husserl, Edmund, 1859-1938. (1982). *Ideas pertaining to a pure phenomenology and to a phenomenological philosophy. 1 st bk. General introduction to pure phenomenology* (F. Kersten, Trans. Vol. 1st bk.). The Hague: Martinus Nijhoff Publisher.
- [18]Kubiak, Anthony. (1998). Splitting the difference: Performance and its double in american culture. *TDR: The Drama Review, Volume(4)*, 91-114.
<http://ejournals.ebsco.com/direct.asp?ArticleID=7HCYB7QF1C3PE01X72HB>
- [19]Langer, John. (1998). *Tabloid television: Popular journalism and the "other news"*. London: Routledge.
- [20]MaDowell, J. (1994). *Mind and World*. Cambridge MA. : Harvard University Press. Especially, Lecture III : Non-Conceptual Content, Lecture IV: Reason and Nature, Afterword Part II : Postscript to Lecture III.
- [21]Milling, Jane & Ley, Graham. (2001). Modern theories of performance: From Stanislavski to Boal. In (pp. 1-26): Palgrave.
- [22]Peacocke, Christopher. (1999). *A study of concepts*: MIT press.
- [23]Reiss, Steven & Wiltz, James. (2004). Why people watch reality TV? *Media Psychology*, 6, 363-378.
http://nisonger.osu.edu/papers/Reisswiltz_2004.pdf
- [24]Scheiffle, Eberhard. (2001). Acting: An altered state of consciousness. *Research in Drama Education, Volume(2)*, 179-191.
<http://ejournals.ebsco.com/direct.asp?ArticleID=A0V9FAVQTPBEM0XHH9KA>
- [25]Stanislavski, Constantin S. (1987). *An actor's handbook* (E. R. Hapgood, Trans.). New York: Methuen.
- [26]Stanislavski, Constantin S. (1989). *An actor prepares* (E. R. Hapgood, Trans.). New York: Routledge.
- [27]Stanislavski, Constantin S. (2003). *Rabota aktera nad soboi(an actor's work on himself)* (O. Aronson, Trans.).
- [28]Virilio, Paul. (1991). *The aesthetics of disappearance* (P. Beitchman, Trans.). New York: Semiotext.

- [29]Virilio, Paul. (1995). *The art of the motor* (J. Rose, Trans.). Minneapolis: University of Minnesota Press.
- [30]Wiles, Timothy J. (1980). *The theater event*. Chicago: The University of Chicago Press.
- [31]Winston, Brian. (2000). *Lies, dame lies and documentaries*. London: British Film Institute.
- [32]Zurbrugg, Nicholas. (2000). Virilio, stelarc and the terminal technoculture. In J. Armitage (Ed.), *Paul virilio from modernism to hypermodernism and beyond* (Vol. 16, pp. 177-200). London: Sage.

中文 (16)

- [1]A. Vitez, 1930-1990. (2002). *La méthode des actions physiques de stanislavski* (藍劍虹, Trans.). In *回到史坦尼斯拉夫斯基* (pp. 211-234). 台北: 唐山.
- [2] 胡賽爾 (Edmund Husserl, 1859-1938) (1992). *純粹現象學通論, 純粹現象學和現象學哲學的觀念, 第一卷* (李幼蒸, Trans. 第四版 ed.). 北京: 商務印書館.
- [3]Vinaver, Michel (1927-). (2002). *Stanislavski and Brecht* (藍劍虹, Trans.). In *回到史坦尼斯拉夫斯基* (pp. 315-333). 台北: 唐山.
- [4]王友輝. (2005). 幽暗心靈的再生, 評台東劇團《曹七巧》. *表演藝術雜誌*(152), 48-49
- [5]王瓊涓. (2005, 2005/05/21). 曹七巧之死. *聯合報*
- [6]史坦尼斯拉夫斯基(Stanislavski, Constantin S.) (1985). *史坦尼斯拉夫斯基全集4*. 北京: 中國電影.
- [7]李鳳鳴. (1990). 狄德羅. In *世界哲學家叢書* (pp. 176-181). 台北: 東大.
- [8]林泰瑋. (2005). 我的憂鬱的劇場. In 劉亮延 (Ed.), *厭情派-劉亮延花痴劇場首部曲 曹七巧紀念文集* (pp. 15-16): 台東劇團.
- [9]邱德亮. (1999) 維希留加速2000年, *間別千年: 臨界空間與社會國際學術研討會*.台中東海大學
- [10]彭榮邦. (2000). *牽亡_悼念世界的安置與撫慰*. 碩士, 東華大學, 花蓮
- [11]劉亮延. (2004), 狂喜或者拒斥: 身體經驗在電訊現身藝術裡的辯證, *國巨科技藝術國際藝術研討會*.台北

- [12]劉亮延. (2005, 2005/05/21). 一幅時間縫隙的肖像，花痴劇場宣言. *聯合報*
- [13]劉紀蕙. (2004). *心的變異：現代性的精神形*. 台北: 麥田.
- [14]劉時寧. (2002). *知覺經驗有非概念內容嗎？*. MA, 國立清華大學, 新竹.
- [15]藍劍虹. (2002). *回到史坦尼斯拉夫斯基，人作為一種技藝*. 台北: 唐山.
- [16]嚴壽山. (2005). 『曹』字少了一豎的曹七巧. In 劉亮延 (Ed.), *厭情派-劉亮延花痴劇場首部曲曹七巧紀念文集* (pp. 33-36): 台東劇團.

網路資料 (17)

- [1]Benla. 許主播報新聞:Benla's Blog.http://twmedia.org/benla/archives/2004_02.html
- [2]不詳. (2005, 2005/07/27). 演戲的是瘋子？看戲的是傻子？從西洋鏡看媒體現象:不吹動的風-靜觀明原.<http://blog.yam.com/mindeye/archives/312577.html>
- [3]不詳. 你是上流社會的人嗎？消費他人尊嚴應適可而止:元照法律網.
<http://www.angle.com.tw/focus/focus26.htm>
- [4]王宏仁. 凱達格蘭上空的內部殖民幽靈:新新聞雜誌社.
<http://benz.nchu.edu.tw/~hongzen/newspaper/colonialism.htm>
- [5]王甫，尹鴻. (2002). 真人秀 (Reality Tv) 節目課題研題報告
北京清華大學影視傳播研究中心中央電視臺研究處
<http://www.tsinghua.edu.cn/docsn/cbx/cft/yh/diceng-xueshu-zhenrenxiu.htm>
- [6]米虫. (2004, 2004/02/22). 許純美次世代 .
<http://www.hotrank.com.tw/zines/letter.php?month=200402&artid=212&godknows=b3225b87ec267958dd79>
- [7]吳若權. (2004, 2004/1/30). 全台煞到許純美？:富邦文教基金會
http://www.fubon.org/FubonAdmin/epaper_show2.asp?epaper_no=15
- [8]徐敏雄. 你我何苦為難你我？.<http://www.fhl.net/main/sms/sms210692.html>
- [9]郭峰淵. (2004, 2004/02). 周杰倫、許純美、連方瑀.
http://w1.southnews.com.tw/snews/specil_coul/Goau/Goau_001/0030.htm

- [10]陳南州. (2004, 2004/02/26). 基督徒對媒體亂象的回應，以台灣基督教倫理學觀點來看
[.http://www.ccpct.org.tw/share/mpage/109582111024106f4e0d.html](http://www.ccpct.org.tw/share/mpage/109582111024106f4e0d.html)
- [11]陳順昌. (2005, 許純美現_5937?的背後, 烏魯木齊話紅頂.台北: 中國時報部落格
[.http://blog.chinatimes.com/strong/archive/2005/05/05/985.html](http://blog.chinatimes.com/strong/archive/2005/05/05/985.html)
- [12]陳豐偉. 用鼻子看病.http://www.ttyl.doh.gov.tw/column_detail.asp?SN=50
- [13]紫鵲. (2005). 心！給我端正點紫鵲的窩.
http://blog.sina.com.tw/archive.php?blog_id=4364&md=entry&id=14047
- [14]楊美英. (2005, 2005/07/06). 耽美無力的哀怨詩篇. 民生報.
<http://www.payeasy.com.tw/taishin/weeks/weeksContent.jsp?num=1320>
- [15]劉立行. 2004/02/23). 許純美現象與電視道德重整的危機
[.http://www.npf.org.tw/PUBLICATION/EC/093/EC-C-093-007.htm](http://www.npf.org.tw/PUBLICATION/EC/093/EC-C-093-007.htm)
- [16]蔡康永, 陳倩如. 今夜不讀書，第49集「當迷酷世代」:公共電視
[.http://www.pts.org.tw/~web01/tuesday/t_049.htm](http://www.pts.org.tw/~web01/tuesday/t_049.htm)
- [17]閻驊. (2004, 2004/02 2004/02). 我愛許純美.<http://www.1001yeah.com.tw/article/040255.html>

